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Záznam  

zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 20. 9. 2022, MsÚ Spišská Nová Ves  

  

 Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 

2. RNDr. Ladislav Ruttkay, podpredseda komisie školstva, 

3. Mgr. Andrej Cpin, 

4. Ing. Andrea Iovdijová,   

5. Ing. Dana Mrnková, garant za školstvo, 

 Nezúčastnili sa: 

1. Mgr. Jana Strache,   

2. PaedDr. Julián Sopko,   

3. Mgr. Mariana Kacvinská, DiS.art.,  

4. Mgr. Radovan Marcinčin. 

 

Miesto zasadnutia: zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves, č. dverí 225 

1. Úvod 
2. 3. zmena rozpočtu na rok 2022 
3. Hospodárenie škôl 
4. Očakávaná zmena normatívu 
5. Havarijné situácie v školách 
6. Rôzne 
7. Záver 

 

K bodu 1 : 

Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga. Následne vyzval Ing. Mrnkovú, aby podala 

informácie  

 

K bodu 2 : 

Ing. Dana Mrnková informovala o 3. zmene rozpočtu na rok 2022 a o realizovaných rozpočtových opatreniach 

a dohodovacích konaniach.  Uviedla, že 3. zmena súvisí so zmenou legislatívy v oblasti odmeňovania zamestnancov 

t.j. navýšenie platov o 3% od 1. 7. 2022 a s vyplatením odmien cca 500,- Eur na osobu. SŠZ v tejto súvislosti 

požiadala zriaďovateľa o navýšenie dotácie o 154 694,- Eur a ZUŠ o 40 000,- Eur. Zároveň navrhujeme úpravu 

dotácie pre neštátne školy a školské zariadenia z dôvodu zverejnenia novej prognózy vývoja podielovej dane v roku 

2022, čím sa zmenil jednotkový koeficient na žiaka z 98,70 Eur na 103,05 Eur. Úpravu sme povinní realizovať 

uzatvorením dodatkov k existujúcim zmluvám o poskytnutí finančných prostriedkov. Ostatné navýšenie výdavkovej 

časti rozpočtu súvisí aj s navýšením príjmovej časti rozpočtu škôl a školských zariadení najmä z dôvodu vyšších 

príjmov v školských jedálňach.  

Rozpočtové opatrenia boli realizované z dôvodu úpravy rozpočtu normatívnych a nenormatívnych finančných 

prostriedkov MŠVVaŠ SR pre jednotlivé školy a z dôvodu získania vlastných príjmov z externých zdrojov formou 

darov, grantov a z projektov (28 900,- Eur). Nenormatívne finančné prostriedky boli školám navýšené o 163 708,- Eur 

na edukačné publikácie, na školské potreby pre odídencov z Ukrajiny, na školu v prírode, na odchodné. Z projektu 

inklúzie v MŠ boli do rozpočtu zapojené prostriedky vo výške 37 752,- Eur, z projektu „Pomáhajúce profesie 

v edukácií detí a žiakov“ vo výške 71 038,- Eur. O 3 420,- Eur boli navýšené bežné výdavky zariadení starostlivosti 

o deti do 3 rokov veku z ÚPSVaR na zvýšené výdavky na energie.  

Z dohodovacieho konania sme získali 20 000,- Eur na dofinancovanie prevádzky školského bazéna, 96 402,- Eur na 

navýšenie miezd zamestnancov od 1. júla 2022 o 3% a na realizáciu jazykových kurzov pre deti odídencov z Ukrajiny. 

Podali sme žiadosti o dohodovacie konanie na dofinancovanie miezd z dôvodu potreby vyplatenia odmien 500,- Eur 

na zamestnanca pre zamestnancov základných škôl na prenesených kompetenciách, na dofinancovanie zvýšených 

výdavkov na energie (112 814,- Eur), na dofinancovanie výdavkov materských a základných škôl v súvislosti so 

zaradením detí odídencov z Ukrajiny, v prípade ZŠ bolo možné požiadať o doplatenie za obdobie od marca 2022.  

ZŠ na Komenského ulici sa zapojila do projektu „Letná škola 2022“, boli zverejnené pridelené finančné prostriedky vo 

výške 4 600,- Eur, oficiálny výmer na tieto finančné prostriedky nám ešte doručený nebol a ani samotné peniaze. 

Letná škola už zrealizovaná aj uhradená bola. 
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K bodu 3: 

Ing. Dana Mrnková  informovala o hospodárení škôl a školských zariadení za I. polrok 2022. Samotná správa je 

súčasťou správy o hospodárení mesta a jednotlivých organizácií a je samostatným bodom rokovania MsZ. Za 

zmienku stojí porovnanie výdavkov na energie, ktoré oproti predchádzajúcemu rovnakému obdobiu minulého roka 

stúpli o 111 000,- Eur. Tento nárast je spôsobný takmer výlučne nárastom ceny elektrickej energie. Len čiastočne sa 

na ňom podieľa fakt, že v tomto polroku už všetky školy a školské zariadenia boli v prevádzke bez obmedzení. 

Z uvedeného dôvodu už pri 2. zmene rozpočtu boli presunuté finančné prostriedky v MŠ z miezd vo výške 70 000,- 

Eur na prevádzku a teraz sme tieto prostriedky museli doplniť a navýšiť kvôli odmenám a zvýšeniu miezd, ktoré 

vyplynulo z prijatej legislatívy a z vyššej kolektívnej zmluvy. V čase tvorby rozpočtu na rok 2022 tieto skutočnosti 

neboli známe a tiež až v závere roka vláda po dohode s odbormi zaviazala zamestnávateľov vo verejnom sektore 

vyplatiť zamestnancom odmeny vo výške 350,- Eur na osobu do konca I. polroka 2022. Tieto boli vyplatené v I. 

polroku 2022. 

Čo sa týka energií, najťažšiu situáciu očakávame práve teraz, keď sa začína vykurovacie obdobie. Pokiaľ by prišli 

finančné prostriedky z dohodovacieho konania na energie, mali by to základné školy zvládnuť bez nutnosti prechodu 

na dištančné vzdelávanie. V rezerve je nerozdelená suma zo mzdového normatívu vo výške 127 459,- Eur a 63 938,- 

Eur. Len v najnevyhnutnejšom prípade sa realizuje presun z miezd na prevádzku na úhradu energií, ak by už nebolo 

iné východisko. 

 

K bodu 4: 
Ing. Dana Mrnková uviedla, že očakáva zníženie normatívu z dôvodu možného poklesu žiakov po 15. 9.. 2022 v ZŠ 
o 50. O toľko menej detí bolo v evidencii obyvateľstva, ktoré by mali nastúpiť do 1. ročníka ZŠ. Jedine, že sa to bude 
kompenzovať zvýšeným počtom žiakov z iných obcí. Údaje zo zápisu to potvrdili, do našich škôl však dochádzajú na 
druhý stupeň žiaci aj z iných obcí a teda musíme počkať na výsledky EDUZBER – u. Na prípadné zníženie 
normatívnych finančných prostriedkov je vytvorená dostatočná rezerva, ako bolo uvedené v predchádzajúcom bode. 
  
 
K bodu 5: 
Ing. Dana Mrnková informovala komisiu o havarijnom stave školského bazéna v ZŠ Nejedlého. Uniká voda cez 
praskliny bazénového telesa. Požiadali sme MŠVVaŠ SR o finančné prostriedky na havárie. Predpokladaná suma 
rekonštrukcie je vo výške cca 120 000,- Eur. Ďalšiu haváriu ohlásila ZŠ na Lipovej ulici, kde prasklo potrubie 
teplovodov. Momentálne sa hľadá miesto, kde uniká voda zo systému. Situácia sa musí urýchlene riešiť, keďže nie je 
možné natlakovať vodu vo vykurovacom systéme. Riaditeľka SŚZ taktiež nahlásila havarijný stav sociálnych zariadení 
v MŠ na Rybničnej ulici. Stav sa musí riešiť do konca roka 2022. 
 
K bodu 6: 
Ing. Dana Mrnková informovala o vypísanom výberovom konaní na obsadenie miesta riaditeľky MŠ na Lipovej ulici po 
uplynutí 5-ročného funkčného obdobia. Žiadosti sa podávajú do 23. 9. 2022. Zároveň informovala, že riaditeľkou MŠ 
Rybničná bola na základe výberového konania menovaná Mgr. Aneta Beťková a riaditeľkou ZŠ Levočská PaedDr. 
Alena Minďašová. 
  
 
K bodu 7: 
 
Komisia školstva vzala tieto informácie na vedomie. Mgr. Jozef Kačenga poďakoval všetkým členom komisie za 
spoluprácu za uplynulé volebné obdobie.  
 
 
 
 
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v.r. 
                 predseda Komisie školstva 
 

 

Zapísala: Ing. Dana Mrnková, 27. 9. 2022 


